
PROTOKÓŁ 
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n a p o d s t a w i e upoważnienia N r z d n i a 

w y d a n e g o p r z e z Przewodniczącego R a d y G m i n y Mińsk M a z o w i e c k i . 

Z a k r e s k o n t r o l i : 1) Kontrola Gminnego Zakładu Gospodarki Komunalnej 

2) Kontrola gospodarowania zasobami mieszkaniowymi Gminy Mińsk Mazowiecki 

(informacja o stanie finansowym, analiza podejmowanych w roku 2022 działań 

nadzorczych, sytuacja G Z G K oraz gospodarki mieszkaniowej w Gminie Mińsk 

Mazowiecki w latach 2021-2022) 

W t r a k c i e k o n t r o l i wyjaśnień u d z i e l a l i 
Pani Małgorzata Komuda-Ołowska 

(imię i n a z w i s k o ) 

Kierownik Gminnego Zakładu Gospodarki Komunalnej 

( s t a n o w i s k o służbowe) 

Pan Antoni Janusz Piechoski - Wójt Gminy 

(imię i n a z w i s k o ) ( s t a n o w i s k o służbowe) 

Pan Radosław Legat - Zastępca Wójta 

(imię i n a z w i s k o ) ( s t a n o w i s k o służbowe) 

N a p o d s t a w i e dokumentów znajdujących się w j e d n o s t c e : 



Gminny Zakład Gospodarki Komunalnej, Urząd Gminy Mińsk Mazowiecki 

( n a z w a j e d n o s t k i k o n t r o l o w a n e j ) 

o r a z złożonych wyjaśnień w p r z e d m i o c i e k o n t r o l o w a n y c h zagadnień u s t a l o n o , c o następuje: 

Przebieg kontroli: 

Przewodniczący Komisji przedstawił materiały p r z y g o t o w a n e n a kontrolę. 
Wójt poinformował, że p . K i e r o w n i k G m i n n e g o Zakładu G o s p o d a r k i K o m u n a l n e j ( G Z G K ) 
pełni swoją funkcję o d g r u d n i a 2 0 2 2 r . Przypomniał też o k o n t r o l a c h G Z G K 
p r z e p r o w a d z a n y c h p r z e z Komisję Rewizyjną w p o p r z e d n i c h l a t a c h i w n i o s k a c h 
p o k o n t r o l n y c h . Wójt również wykonywał a n a l i z y i przypatrywał się działalności Zakładu 
i s y t u a c j i panującej w G Z G K . N a z l e c e n i e Wójta w y k o n a n y został a u d y t G Z G K . 
J e d n y m z głównych problemów były trudności z z a t w i e r d z e n i e m t a r y f z a wodę i ścieki. 
Pani Małgorzata Komuda-Ołowska Kierownik G Z G K poinformowała o działaniach j a k i e 
podjęła p o objęciu s t a n o w i s k a . Szczególną uwagę poświęciła z a s o b o m l u d z k i m , którymi 
d y s p o n u j e Zakład. Zaczęła również wprowadzać z a l e c e n i a sformułowane w a u d y c i e . 
P o n a d t o zajęła się wdrażaniem n o w y c h p r o c e d u r i uporządkowaniem f u n k c j o n o w a n i a działu 
księgowego, w t y m n p . f i n a n s o w e m u r o z d z i e l e n i u poszczególnych działalności 
p r o w a d z o n y c h p r z e z Zakład. P a n i K i e r o w n i k podała szczegółowe i n f o r m a c j e o podjętych 
działaniach. Radny Jakub Samborski odnosząc się d o a u d y t u zwrócił uwagę n a dużą skalę 
nieprawidłowości. R a d n i będą oczekiwać działań n a p r a w c z y c h . Zapytał też o p l a n y 
finansowe i z a m i e r z e n i a w o b e c w a l c a d r o g o w e g o , ponieważ o d dłuższego c z a s u j e s t 
n i e s p r a w n y . Pani Kierownik zapoznała się z p l a n e m f i n a n s o w y m i zauważyła, że n i e był o n 
d o t e j p o r y r o b i o n y szczegółowo, a podstawą d o j e g o t w o r z e n i a były p o n i e s i o n e k o s z t y 
zwiększone o wskaźniki i n f l a c j i . P l a n o w a n i e będzie p o p r a w i a n e również w z a k r e s i e 
wynagrodzeń d l a pracowników i opłat. Zwróciła też uwagę n a duże w s p a r c i e u d z i e l a n e p r z e z 
Urząd G m i n y w o r g a n i z a c j i zapytań o f e r t o w y c h i postępowań p r z e t a r g o w y c h , które p o w i n n y 
być r e a l i z o w a n e p r z e z pracowników Zakładu. K o n i e c z n e j e s t wdrożenie określonych 
p r o c e d u r . Radny Maciej Gałązka zapytał o p o d n o s z e n i e k w a l i f i k a c j i pracowników t a k , 
a b y można było w pełni wykorzystać p o s i a d a n y sprzęt w r a z i e nieobecności j e d n e g o 
z operatorów. Zapytał też o p l a n y r e a l i z a c j i p r a c d r o g o w y c h w o k r e s i e w i o s e n n y m . 
Radny Samborski zapytał j a k i e działania będą p r o w a d z o n e w c e l u o g r a n i c z e n i a wpływu 
w o d y d o g m i n n e j s i e c i k a n a l i z a c y j n e j . Pani Kierownik powiedziała, że n i e d a się t e g o 
z j a w i s k a w pełni wyeliminować i według d a n y c h j a k i e p o s i a d a 2 4 % ścieków t o w o d y 
i n f i l t r a c y j n e , o p a d o w e i n i e l e g a l n e . P o d c z a s t w o r z e n i a projektów k a n a l i z a c y j n y c h d o p u s z c z a 
się o k . 1 0 % . Istotną kwestią j e s t t o n a i l e s t r a t y są p o z o m e , a n a i l e r z e c z y w i s t e . 
A b y t o oszacować k o n i e c z n e j e s t z b i l a n s o w a n i e i uwzględnienie wskazań n o w y c h , 
dokładniejszych w o d o m i e r z y . O b e c n y r o k d a odpowiedź w j a k i e j wysokości j e s t t a s t r a t a 
w rzeczywistości. T r z e b a też szukać nieszczelności i n i e l e g a l n y c h podłączeń o r a z 
w o d p o w i e d n i sposób konserwować i czyścić sieć kanalizacyjną. P a n i K i e r o w n i k 
poinformowała też, że będzie starała się negocjować z a p i s y u m o w y z P W i K , szczególnie 
w z a k r e s i e u s t a l e n i a c e n y h u r t o w e j . W kontekście sprzętu w y k o r z y s t y w a n e g o d o u t r z y m a n i a 
dróg g m i n n y c h poinformowała, że środki n a t o p r z e z n a c z a n e będą musiały w głównej m i e r z e 
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pochodzić z budżetu G m i n y . Głównym z a d a n i e m j e s t o b e c n i e z a k u p ciągnika i sprzedaż 
n a j s t a r s z e g o ciągnika i e w e n t u a l n i e z a k u p k o s i a r k i z wysięgnikiem. W k w e s t i i w a l c a wstępną 
propozycją j e s t j e g o sprzedaż i z a k u p małego w a l c a w i b r a c y j n e g o d o 5 t o n . Jeśli c h o d z i 
0 zwiększania k w a l i f i k a c j i pracowników poinformowała, że p r a c o w n i k który został 
z a t r u d n i o n y w o s t a t n i m c z a s i e m a u p r a w n i e n i a n a równiarkę i w miarę p o s i a d a n y c h środków 
będzie chciała podnosić k w a l i f i k a c j e pracowników. Będzie też starała się poprawić 
efektywność, n a t o m i a s t dział księgowy m a zostać w z m o c n i o n y n o w y m p r a c o w n i k i e m . 
Jeśli c h o d z i o dział księgowy t o główna księgowa j e s t o t w a r t a n a współpracę i t r z e b a 
pamiętać, że z a księgowość o d p o w i a d a też k i e r o w n i k zakładu, który p o w i n i e n w o d p o w i e d n i 
sposób zarządzać zakładem i dawać w s p a r c i e . Radny Mirosław Siwek zapytał, c o w G Z G K 
n i e funkcjonowało i powodowało t a k b a r d z o n e g a t y w n y odbiór Zakładu. Pani Kierownik 
odpowiedziała, że w j e j o c e n i e największym p r o b l e m e m był b r a k k o m u n i k a c j i 
1 n i e z r o z u m i e n i e s w o j e j r o l i , p o m i m o t e g o , że każdy w G Z G K chciał j a k n a j l e p i e j d l a 
Zakładu. Przewodniczący Rady zwrócił uwagę n a konieczność p o p r a w y k u l t u r y i e s t e t y k i 
p r a c y w t e r e n i e , ponieważ e f e k t końcowy oceniają mieszkańcy i t o b a r d z o r z u t u j e n a opinię 
zakładu. 

Przechodząc d o k o n t r o l i g o s p o d a r o w a n i a z a s o b a m i m i e s z k a n i o w y m i Przewodniczący 
Komisii przedstawił d o k u m e n t y p r z y g o t o w a n e n a kontrolę. Wójt żwrócił uwagę n a poprawę 
s y t u a c j i f i n a n s o w e j dotyczącej przychodów i kosztów n a usługach n a j m u . Przypomniał też 
0 d e c y z j i dotyczącej p o d n i e s i e n i a czynszów i p l a n a c h d a l s z e j rozbiórki s t a r y c h baraków 
w J a n o w i e . Radna Ewa Szczęśniak poprosiła o p r z y g o t o w a n i e w przyszłym r o k u b a r d z i e j 
szczegółowego s p r a w o z d a n i a odnoszącego się d o przychodów i kosztów n a usługach n a j m u 
z a 2 0 2 3 r . Zwróciła też uwagę n a duże k o s z t y e n e r g i i w 2 0 2 1 r . Wicewóit odpowiedział, 
że być może j e s t t o s p o w o d o w a n e koniecznością u t r z y m y w a n i a l o k a l i , które n i e zostały 
j e s z c z e p r z y d z i e l o n e , n a t o m i a s t w k o l e j n y m r o k u opłaty były już p o n o s z o n e p r z e z najemców. 
Radna Szczęśniak zapytała z j a k i e g o p o w o d u p o z o s t a w i a się t a k dużą ilość w o l n y c h l o k a l i . 
Wójt odpowiedział, że w o l n e są o b e c n i e t r z y l o k a l e i p e w i e n z a p a s m u s i być z a c h o w a n y 
n a w y p a d e k n i e p r z e w i d z i a n y c h s y t u a c j i . P o z a t y m c o jakiś c z a s odbywają się n a b o r y i n i e 
w s z y s t k i e o f e r t y kwalifikują się. 

N a powyższym zakończono kontrolę G m i n n e g o Zakładu G o s p o d a r k i K o m u n a l n e j 
1 kontrolę g o s p o d a r o w a n i a z a s o b a m i m i e s z k a n i o w y m i G m i n y Mińsk M a z o w i e c k i ( i n f o r m a c j a 
o s t a n i e f i n a n s o w y m , a n a l i z a p o d e j m o w a n y c h w r o k u 2 0 2 2 działań n a d z o r c z y c h , s y t u a c j a 
G Z G K o r a z g o s p o d a r k i m i e s z k a n i o w e j w G m i n i e Mińsk M a z o w i e c k i w l a t a c h 2 0 2 1 - 2 0 2 2 ) . 

Wnioski pokontrolne; 

Wnioski pokontrolne nie zostały zgłoszone. 

Uwagi kierownika łub pracownika jednostki kontrolowanej; 



Wykaz załączników; 

1 . Z e s t a w i e n i e s a l d i obrotów z a o k r e s s p r a w o z d a w c z y o d 2 0 2 2 - 0 1 - 0 1 d o 2 0 2 2 - 1 2 - 3 1 
2 . S p r a w o z d a n i e z w y k o n a n i a planów f i n a n s o w y c h G m i n n e g o Zakładu G o s p o d a r k i 

K o m u n a l n e j 
3 . I n f o r m a c j a o g m i n n y c h z a s o b a c h m i e s z k a n i o w y c h 
4 . P r z y c h o d y i k o s z t y n a usługach n a j m u z a 2 0 2 1 r . i 2 0 2 2 r . 

Protokół sporządzono w 3 jednobrzmiących e g z e m p l a r z a c h . J e d e n e g z e m p l a r z 
p r z e k a z a n o Wójtowi G m i n y , n a t o m i a s t d r u g i e g z e m p l a r z został p r z e k a z a n y Zastępcy Wójta. 

Kontrolowany; Kontrolujący; 

Z u p . Wójta 
K I E R O W N I K 

Komisja Rewizyjna 
Rady Gminy Mińsk Mazowiecki 

w składzie; 

Ewa Szczęśniak -

Maciej Gałązka -

Zbigniew Chodziński -

Otrzymują: 
1. Wójt Gminy Mińsk Mazowiecki, 
2. Kierownik Gminnego Zakładu Gospodarki Komunalnej, 
3. a/a. 
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